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1. B. Godkendelse af referat  
Godkendt. 
 
2. O. Meddelelser 

Opfølgning fra sidste møde 
• Frafaldstruede studerende: Siden sidste SN møde har flere studerende har været forbi og fået lavet 

planer for deres fremtidige studier. Der er et par stykker der tager et semester om på grund af mange 
mangler. 

• Selvevalueringshandlingsplaner er blevet behandlet på møde med fakultetet i december og 
efterfølgende blevet rettet til og præciseret. De endelige handlingsplaner er sendt til endelig 
godkendelse. 

• Alle nye studieordninger er blevet godkendt af fakultetet. 
• De to studerende der ikke fik godkendt overflytning til lang afgang af fakultet har fået forlænget 

deadline og har afleveret. 
 

Nyt 
• Frafald december: 1 på GBE, 1 på MP. 
• Pressemeddelelse fra danske universiteter. Universiteterne lever op til politikernes mål om at de 

studerende skal blivehurtigere færdig, flere får jobs i det private, og der er flere der vælger 
teknatsund uddannelser.  

• Internt studieskift er per 1/1/17 ikke længere muligt men skal ske gennem STADSDANS lige som alle 
andre ansøgninger til en ny uddannelse. Skal meldes ud til studerende, skal med i information til 
diplomstuderende! 

Tilstede: Jens H. Andreasen, Jens Chr. M. Rauhe, Louise Jensen, Lasse Bror Rosing, Thore 
Mejlholm, Esben Okholm Larsen, Torben Ole Andersen, Christoffer Ketelsen, Thomas D. 
Brunø 
Referent: Lea Fransson Thiesen. 
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• Eksempel på studerende der forsinkes grundet udlandsophold hvor eksamener afholdes sent, 
specifikt i Tyskland. SN mener dette er ok så længe den studerende er oplyst/bevidst om mulige 
konsekvenser med forsinkelser, SU mv. 

• Ny praktikkoordinator for eksportteknologi efter Stig bliver Kim Nørgaard Jensen.  
• Opgradering/opdatering af videokonferenceudstyr.  
• Begrænsning af dobbeltuddannelse på samme niveau. 
• Opfølgning på resultaterne af studiemiljøundersøgelsen: Det skal fremgå af semesterbeskrivelsen at 

det er et fuldtidsstudie, kendskab til studenterstudievejledere skal øges, og det skal redegøres for 
hvordan studienævnet/skolen vil undersøge / øge studieindsatsen. 

• Diskussion af kvaliteten af de tal studienævnene bliver vurderet på i forbindelse med 
studienævnsrapporten. 

• Udeblevet skal ændres til ej bedømt ved for sen aflevering.  
• Klage over 1. semester på MOE, planlægning, bøger, pensum, diverse formalia halter.  
• Appel vedrørende gruppedannelse på 3. semester af CT produktion, vil have lov til at være to og tre i 

hver gruppe grundet diverse samarbejdsproblemer.  
• Nyoprettet studiemiljøgruppe på AAU-CPH. Den nye SN næstformands skal oplyses til gruppen så 

vedkommende kan blive orienteret og eventuelt bidrage til gruppens arbejde hvis relevant. 
• Skolen har rykket for manglende F2016 semesterevalueringsrapporter. 

 
Studierådsmøde 
• Skolens budget 2016 har overskud på 45.000 kr. SN M står for 30 % af skolens STÅ, men kunne godt 

være højere SNs antal studerende taget i betragtning. 
• Frafald blev diskuteret. 
• Uddannelsesporteføljen skal reduceres med 10 uddannelser. 
• Diskussion af eksamensplanlægning på første studieår og principper for planlægning da landsstævnet 

i Aalborg har påvirket sommereksamener 2017. 
• Fremadrettet stop for optag per 1/9 på alle uddannelser, ikke 14 dage inde i semester som tidligere. 

 
3. D. B. Særlige studentersager 
2017-601-13421: 4. forsøg. Mangler kun dette kursus samt diplom BA projekt. Familiære årsager, tog 
kontakt til for at afmelde 2.1, den første hverdag efter nytår, kunne næsten ikke nå at framelde 
rettidigt. Får dispensation. 
SM – sagsnr. følger: Dispensation hvis yderlige dokumentation bakker op om ansøgningen – men 
depression kan ikke vedblive at være særlig årsag. 
2017-601-13305: 7. eksamensforsøg. Søn kommer til skade sidst november efter kursusgangene er 
overstået, fuldtidsarbejde ikke særlig årsag. Den kroniske sygdom i nærmeste familie er nu et kendt 
vilkår man skal planlægges sig ud af. Kunne have meldt fra eksamen frem til 4 dage før hvis sønnens 
sygdom i december havde påvirket hans forberedelser. Afslag. 
 
4. D. B. Censorformandskabets årsberetning 2016 
Generelt positiv feedback, meget lidt snyd, meget lavt antal anker / klager (4 ud af 5812 afholdte 
eksamener). Gruppeprøver fungerer godt, dog lidt diskussion vedr. tidsrammen for eksamen. 
Karakterskalaen bør revideres, der mangler det gamle 13 tal for det helt ekstraordinære, og er for 
langt mellem 4 og 7, og mellem 7 og 10. En mere præcis middelkarakter som det gamle 9 tal savnes. 
Eksamensordninger for diplom og BA bør lægges sammen, dette kan udrydde de små dårligdomme i 
begge. Fokus på at censorer ikke per automatik må være censor det samme sted år efter år. 
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5. D. B. Dagsorden til aftagergruppemøde  
1: Opfølgning: Fokuspunkter fra sidst. 
2: Handleplaner: 

• Ny titel til MP – forslag udbedes fra aftagere. (og ansatte / studerende). 
• Ny titel til eksportteknologi, må ikke forveksles med AUs eksportingeniør (spørg ansatte). 
• SO revision af GBE / Eksport grundet indførsel af Engelsk B på diplom. Har fået kritik for 

gentagelser og for lavt niveau. Hvad er ambitionsniveauet hos fagmiljøet, lille eller stor 
ændring? Studerende kan komme med input til hvad der går igen / kan skæres væk. Fra og 
med 3. semester er det problematisk med overlap og mindre relevante kurser. Hvad kunne 
aftagere tænke sig blev tilføjet i hullerne? Studentergruppen melder tilbage til JMR inden 
1.2. 

• GSD, ny SO er vedtaget og titlen skal ændres på sigt, ligeledes ansøges om ændring fra CT til CP 
på sigt. 

• Uddannelsesportefølje: GIM lukker, og Esbjerg fortsat til diskussion. 
• Nedbringelse af ledighed på uddannelser med ledighedsproblematik, inkl. internship på 3. 

semester som løftestang (men: minus løn). Danskundervisning til udenlandske kandidater.   
NYE GSD og GBE SO sendes med som bilag. GBE/GSD kursusoversigt og kompetenceprofil 
som ét bilag udover hele SO. 

 
6. D. Forslag til kommende punkter 
Semesterbeskrivelser og SNs behandling af disse. Punkt på første semestergruppemøde: 
koordinator sætter semesterbeskrivelser på som første punkt, JMR følger op. 
 
7. D. Eventuelt 
Censorpuljer: Nogle GBE semestre har op til 20 censormulighede hvilket letter eksamensplanlægning 
da der er mange muligheder. Nogle uddannelser / semestre kan ikke komme op på så højt et tal. 
Ekstra møde med kun dispensationer på dagsorden? 30.1 eller 31.1 om formiddagen? LFT hører 
Hanne / Grethe hvornår de sidste eksamensresultater er i hus der, og hvornår de første reeksamener 
ligger.  
 

 
B – beslutningspunkt 
D – diskussionspunkt 
O – orienteringspunkt 
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